
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 

Referat  Dato: 8/2-24 

Kl. 17-19.15  

 

 

 

Sted: Ungecenter Øst, Sverriggaardsvej 4A, 

9520 (i gården bag Kulturstationen) 

Emne: Bestyrelsesmøde ( m. sandwich) Mødedeltagere: Peter H, Stefan, Peter B, Susanne, Bjørn, Jane, Katrine, Trine, (unge bruger af ”musik”, 
deltager fra 17-17.30) og Jens  
Afbud:  
Referent: Trine 

Formål med mødet:   
Orientering, opfølgning, refleksion, 
udarbejdelse af principper og beslutningstagen 

Forbered:  

Læs dagsorden  

Anvendelse af mødets resultat:   
Referatet ligger efter godkendelse på RU’s 
hjemmeside samt sendes til Kultur-, Fritids- og 
Sundhedsudvalget. 

Medbring:   
Dagsorden  



 

 

 

 
 
 
 

 

Emne 

Formål med 
punktet 

(- hvad skal vi 
udrette?) 

Proces 
(hvordan behandler 

vi emnet/ hvem 
indleder punktet) 

Varighed Beslutning  
(referat – hvem gør hvad) 

1.  Velkomst    
 

Kort præsentation af bestyrelsesmedlemmer af hensyn til Susanne, der 
deltog i sit første fysiske bestyrelsesmøde.  

2.  Godkendelse af 
referat for seneste 
møde (se bilag 1) 

Godkende/ikk
e-godkende 

Peter H. indleder 5 min. Daogsorden og referat er godkendt. 

3.  Besøg i 
musiklokalet i UC 
Øst, hvor en 
ungegruppe vil 
spille et nummer 
og efterfølgende 
tale med 
bestyrelsen om 
deres brug af RU. 

Præsentation 
for bestyrelsen 
– orientering  

De unge spiller og 
fortæller med 
efterfølgende dialog 
med bestyrelsen 

30 min. Vi er inviteret i øvelokalet, hvor bandet Rumfang spiller et nummer de 
selv har skrevet / lavet. Efter minikoncerten fortæller de om brugen af 
musiklokalet og betydningen af det for dem som band. De fortæller 
endvidere om, at de har været med til at renovere lokalet med hjælp fra 
lokalsamfundet samt unge fra AK-klassen, der ligeledes benytter 
rummet. De unge har selv brik (nøgle) til lokalet og kan lukke sig selv ind 
og ud. Vi har i RU gode erfaringer med at unge passer godt på tingene, 
når de får ansvaret og har generelt gode oplevelser med at de unge selv 
kan benytte vores lokaler.  



 

 

4.  Fra 
Læringslokomotiv 
til RU:Boost 

Orientering til 
bestyrelsen 
omkring 
samarbejdet 
med 
skoleområdet 

Katrine og Jens 
orienterer 

15 min. Vi har fået indspark til udvikling af RU:Boost af en gruppe fra Børn og 
Unge, der består af  en lærer, en ledelsesrepræsentant samt en 
læsekonssulent. På baggrund af udvilingsarbejdet har vi udarbejdet et 
katalog (uddelt til bestyrelsen), der indeholder forskellige aktiviteter med 
særligt fokus på arbejdet med personlige og sociale komptencer, men 
også teknologiforståelse samt innovation og designprocesser. 
Overordnet set bliver den største forskel fra Læringslokomotivet til 
RU:Boost, at vi ikke tager en ungegruppe ud af folkeskolen, men at vi 
byder ind med noget i folkeskolen. Samtidig rammer vi en større gruppe 
af unge, dog mindre intensivt end tidligere.   

5.  Økonomi Fast punkt – 
orientering og 
drøftelse 

Årsafslutning 2023 
samt status på 
forbrug 2024 
udleveres. 

15 min. Jens uddeler en oversigt over sidste års afslutning, hvor vi har overført 
315.000, hvilket stort set er som forventet. Jens uddeler ligeledes 
årsopgørelse til dato, for at vise, hvad der er udtaget af økonomi fra 
vores budget til nyt ejendomscenter.  

6.  Spisning    20 min.  

7.  Livs- og 
læringsmiljø (3. 
skole i Støvring)  

Drøftelsepunkt
: 
Hvilke 
mulighedrum 
åbner sig for 
RU, når der 
skal opføres 
en tredje skole 

Peter H. og Jens 
indleder, (beggge 
har været med på 
inspirationstur for at 
se på skoler, der 
tænkes ”bredere” 
end kl. 8-15) 

30 min. Peter H indleder med at fortælle, at han og Jens den 16. januar var på 
inspirationstur for bl.a. politikere, lærer og ledere til 3 skoler i i 
henholdsvis Brande, Varde og Herning. Det var 3 nyetablerede skoler, 
hvor en eksempelvis havde faglokaler (i stedet for klasselokaler) som 
eleverne gik rundt til efter fag og en anden havde samarbejde med et 
idrætscenter. I morgen (9/2) er der en intern temadag for den samme 
gruppe, der deltog i inspirationsturen med henblik på at arbejde videre 
med processen, og hvad man tænker i forhold til en tredje skole i 



 

 

 
 

i Støvring?  Støvring (Livs- og Læringsmiljø).  
Det er endnu ikke besluttet, hvor en tredje skole, skal ligge henne i 
Støvring. Bestyrelsen have en drøftelse af, hvordan ungdomsskolen kan 
spille ind i forhold til en ny skole. Der var generel enighed om, at 
drøftelsen ikke handlede om lokaler, snarere at vi som ungdomsskole 
laver et relevant indhold. Der blev nævnt muligheden for at etablere 
skatefaciliteter (den midlertidige skatehal på Mølledamsvej lukker på et 
endnu ikke fastsat tidspunkt), en knallertbane til knallertkøreskolen samt 
musikfaciliteter med inspiration fra mødet med Rumfang tidligere på 
mødet. I den forbindelse skal vi have fokus på at lave nogle ’fede 
aktiviteter’, som de unge har lyst til at deltage i / bidrage til.  

8.  Evt. og 
fastlæggelse af 
lokation for næste 
møde (18/4) 
 

Støvring? 
(brugere af 
skatehal) 
Sep.: 
knallertelever 
Nov.: deltager 
på Rønbjerg 

Peter H.  5 min. Næste møde (18/4) fastsættes til at være i Støvring. Vi mødes ved 
skatehallen og tager efterfølgende i Ungecenter Nord.  September 
mødet flyttes til 28/8 af hensyn til nyudmeldt høringsperiode.  


